



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN
PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

2 November 2021
25 Rabiulawal 1443H

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	• Rugi RM150,000 akibat banjir
Berita Harian	•
Harian Metro	• 25 nelayan Vietnam didenda RM7 juta
Kosmo !	• Penternak rugi RM150,000 ikan keli dihanyut banjir • Melonjakkan industri perikanan usaha berterusan kerajaan
Sinar Harian	•
The Star	•
New Straits Time	•
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Harakah	•
Malaysiakini	•
Bernama	•
Borneo Post (Kuching)	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

JENIS AKHBAR

UTUSAN MALAYSIA	✓	KOSMO		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			31	21/11/2021

200,000 ekor ikan keli di enam kolam hanyut apabila tali air melimpah

um .m/s 31
21/11/2021

Rugi RM150,000 akibat banjir

Oleh MOHD. RIFAAT
ABD. HAMID
utusannews@mediamulia.com.my

PADANG TERAP: Seorang pen-temak ikan keli mengalami kerugian sebanyak RM150,000 apabila hasil peliharaannya itu dihanyutkan dalam kejadian banjir di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng, Naka di sini Jumaat lalu.

Amran Shamsuddin, 50, berkata, lebih 200,000 ekor ikan keli yang dipelihara di dalam enam kolam dihanyutkan selepas kawasan tersebut ditenggelami banjir sedalam satu meter pada pukul 3 petang.

Menurutnya, kawasan kolam tersebut ditenggelami banjir apabila air di tali air berdekatan air melimpah selepas hujan lebat kira-kira dua jam.

"Saya dan lapan pekerja cuba memasang pukuk untuk menahan ikan keli itu keluar ke tali air tetapi usaha tersebut gagal kerana arus deras," katanya ketika ditemui di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng, Naka di sini

semalam.

Amran yang mengusahakan ternakan ikan keli sejak 2007 memberitahu, ikan tersebut yang ditenak dalam empat kolam telah boleh dijual di pasaran manakala dua kolam lagi baru sahaja dimasukkan anak ikan.

Katanya, setiap kolam mampu menampung sebanyak 100,000 hingga 300,000 ekor ikan keli iaitu bergantung kepada keluasan saiz kolam.

Tambahnya, dia hanya sempat mengeluarkan ikan keli sebanyak satu tan untuk dipasarkan dua hari sebelum banjir.

"Kebanyakan ikan tersebut telah ditempah oleh pemborong di pasar sekitar Aloi Setar, Pokok Sena, Jitra dan Kuala Ketil.

"Ikan keli itu dijual dengan harga RM4.20 sekilogram," katanya.

Bagaimanapun tambahnya, dia reda dengan apa yang terjadi kerana semuanya itu adalah ketentuan-Nya.

"Saya hanya mampu berusaha dan tawakal. Pasti ada hikmah di sebalik kejadian itu," katanya.



AMRAN Shamsuddin (tengah) menunjukkan sebahagian ikan keli yang masih terdapat di dalam kolam ternakannya di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng, Naka, Padang Terap semalam. - UTUSAN/MOHD. RIFAAT ABD. HAMID

JENIS AKHBAR					MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA	KOSMO I	THE STAR	NANYANG SIANG PAU			
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN	THE SUN	ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES	THE MALAY MAIL	PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF		NEGATIF	NEUTRAL			



SERAMAI 25 nelayan warga Vietnam berusia antara 24 hingga 53 tahun termasuk empat tekong didenda sebanyak RM7 juta kerana mencero boh perairan negara. - Gambar NSTP/NIK ABDULLAH NIK OMAR

HM 28/12 21/12/2021

25 nelayan Vietnam didenda RM7 juta

Kota Bharu: Seramai 25 nelayan warga Vietnam termasuk empat tekong didenda sebanyak RM7 juta oleh Mahkamah Sesyen di sini, semalam kerana mencero boh perairan negara untuk menangkap hasil laut.

Semua tertuduh berusia 24 hingga 53 tahun mengaku bersalah atas pertuduhan yang dibacakan oleh jurubahasa di hadapan Hakim Ahmad Bazli Bahrudin.

Mengikut pertuduhan, kesemua tertuduh didakwa menangkap hasil laut iaitu ikan dan gamat tanpa permit sah yang dikeluarkan oleh Ketua Pengarah Perikanan Malaysia dalam per-

airan Malaysia.

Kesalahan itu didakwa dilakukan di perairan Kelantan berdekatan Tok Bali, Pasir Puteh dan Kuala Besar, Kota Bharu antara 23 Februari tahun ini sehingga 25 September lalu.

Pendakwaan dibuat mengikut Seksyen 15 (1) (a) dan Seksyen 24(1) Akta Perikanan 1985 (Akta 317) dan Seksyen 34 Kanun Keseksanan yang boleh dihukum di bawah Seksyen 25(a) Akta Perikanan 1985 dibaca bersama Seksyen 52 (1) (a)

(i) dan (ii) akta yang sama.

Hukuman mengikut Seksyen 25(a) Akta Perikanan 1985 memperuntukkan denda tidak lebih RM6 juta setiap orang dalam hal empunya atau nakhoda dan RM600,000 setiap kru.

Manakala Seksyen 52(1)(a)(i) dan (ii) Akta Perikanan 1985 pula memerintahkan vesel (termasuk peralatan) yang digunakan dilucuthakkan dan hasil semua tangkapan dilucuthakkan.

Pendakwaan dilakukan Timbalan

Pendakwa Raya Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (APMM), Haryati Abdullah dan tujuh tertuduh diwakili peguam Muhammad Hasif Hassan, manakala 18 tertuduh lagi tidak diwakili peguam.

Terdahulu, Haryati memohon hukuman setimpal dikenakan terhadap semua tertuduh kerana mencero boh perairan negara.

Mahkamah kemudian mengenakan denda antara RM200,000 sehingga RM600,000 untuk setiap tertuduh dan gagal bayar boleh dipenjarakan antara enam hingga lapan bulan.

Kesalahan dilakukan antara 23 Februari sehingga 25 September lalu

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!	<input checked="" type="checkbox"/>	THE STAR	NANYANG SIANG PAU			
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI Sabah Media			
KATEGORI LIPUTAN :	POSITIF		NEGATIF	NEUTRAL		18	2/11/2021

Penternak rugi ^{m/s 18} ^{como} RM150,000 ikan keli dihanyut banjir

KUALA NERANG - Seorang penternak ikan keli berputih mata apabila kerugian RM150,000 selepas ternakan ikannya itu dihanyutkan dalam kejadian banjir di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng, Naka dekat sini pada Jumaat lalu.

Menurut Amran Shamsudin, 50, lebih 200,000 ekor ikan keli yang dipelihara di dalam enam kolam dihanyutkan selepas kawasan itu ditenggelami air sedalam satu meter pada pukul 3 petang.

Katanya, kawasan kolam berkenaan ditenggelami banjir apabila air di tali air berdekatan melimpah selepas hujan lebat kira-kira dua jam.

"Saya dan lapan pekerja cuba memasang pukut untuk menahan ikan keli itu keluar ke tali air, tetapi usaha tersebut gagal kerana arus deras," kata-

nya ketika ditemui di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng, Naka di sini baru-baru ini.

Amran yang mengusahakan ternakan ikan keli sejak 2007 memberitahu, ikan tersebut yang diternak dalam empat kolam sudah boleh dijual, manakala dua kolam lagi baru sahaja dimasukkan anak ikan.

Katanya, setiap kolam mampu memuatkan antara 100,000 hingga 300,000 ekor ikan keli mengikut saiz kolam.

"Saya hanya sempat mengeluarkan ikan keli sebanyak satu tan ikan untuk dipasarkan dua hari sebelum kejadian.

"Kebanyakan ikan tersebut telah ditempah oleh pemborong di pasar sekitar Alor Setar, Pokok Sena, Jitra dan Kuala Ketil dan ikan keli itu dijual pada harga RM4.20 sekilogram," katanya.



AMRAN (tengah) bersama pekerjaanya menunjuk sebahagian ikan keli yang masih terdapat di dalam kolamnya selepas banjir di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng dekat Kuala Nerang pada Jumaat lalu.

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH	
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR				NANYANG SIANG PAU
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN				ORIENTAL DAILY
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL				PELBAGAI Sabah Media
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			

KOSMO m/s 6 3/11/2021

Melonjakkan industri perikanan usaha berterusan kerajaan



RONALD (dua dari kanan) menerima piak jubli emas LKIM ketika Sambutan Jubli Emas 50 Tahun LKIM di Dewan Besar LKIM di Cyberjaya semalam.

PUCHONG - Kerajaan akan berterusan melonjakkan industri perikanan dalam negara selari dengan Dasar Agro Makanan 2.0 menerusi pelbagai langkah strategik oleh Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) serta Jabatan Perikanan.

Menteri Pertanian dan Industri Makanan (MAFI), Datuk Seri Dr. Ronald Klandee berkata, dalam usaha melonjakkan sektor berkenaan, kesejahteraan para nelayan juga akan terus diberikan perhatian oleh LKIM dan pihak kerajaan.

"Pelbagai bantuan serta insentif turut disalurkan oleh kerajaan menerusi pembentangan bajet dan Rancangan Malaysia ke-12 (RMK-12) yang akan diteruskan, namun pada masa yang sama, industri ini perlu melalui anjakan

ke hadapan melibatkan semua pihak yang terlibat dalam rantaian sektor ini.

"Tahun ini kerajaan telah umum dana sebanyak RM150 juta bagi tujuan menaik taraf 'vessel' (bot) nelayan daripada kelas A ke kelas yang lebih tinggi. Ia masih dilanjutkan, namun sebahagian besar dana masih belum lagi di-agihkan," katanya selepas menyempurnakan Majlis Sambutan Jubli Emas 50 tahun LKIM di sini semalam.

Turut hadir Timbalan MAFI I, Dr. Nik Muhammad Zawawi Salleh; Timbalan MAFI II, Datuk Haslina Abdul Hamid; Pengerusi LKIM Datuk Syed Abu Hussin Hafiz Syed Abdul Fasal dan Ketua Pengarah LKIM, Yusoff Othman.

Menurut Ronald, kerajaan melihat bahawa dana berkenaan

perlu dimanfaatkan dan perbincangan di peringkat Kementerian perlu dilakukan bagi mencari langkah seperti memudahkan syarat permohonan dan sebagainya.

"Dana ini adalah bagi tujuan permodenan vessel perikanan, jadi ramai di antara mereka masih berada dalam kategori A dan sebagainya yang ingin kekal di kategori tersebut memandangkan peralihan ke kategori seterusnya melibatkan pelaburan lain.

"Bagaimanapun, kita akan pastikan dana tersebut dimanfaatkan sepenuhnya menerusi pelbagai pendekatan. Kita tidak boleh berhenti dan kita akan terus menggalakkan nelayan mengambil langkah beranjak ke hadapan," ujar beliau.